
Zpráva z 29. Konference ochrana zvířat a welfare 2022 

 Konference se konala 20. října 2022 v aule Veterinární univerzity Brno. Konference se 

skládala z aktivních příspěvků a posterů. Byla rozdělena do několika sekcí, podle typu zvířat.  První 

příspěvek po zahájení byl směrován na změnu předpisů v ochraně zvířat z poslední doby a vysvětlení 

složitého legislativního procesu. Jen pro zajímavost, konference byla do určité míry „oslavou“ 

třicátého výročí od přijetí prvního zákona na ochranu zvířat přijatého v České republice. 

 Za ČMKU zazněl aktivní příspěvek v sekci zvířat v zájmovém chovu. Jeho záměrem bylo 

vysvětlení, že stavět legislativní opatření na chovu psů s průkazem původu je kontraproduktivní a to 

zvláště v případě, že si většiny lidí z řad laiků i odborníků myslí, že průkazy původu vystavuje v ČR jen 

Českomoravská kynologická unie.  Účastníci byli seznámeni s některými dalšími organizacemi 

vystavujícími průkazy původu a upozorněni na to, že pokud se pes nebo fenka nedostanou do chovu 

z důvodu nesplnění požadavků na zdraví zvláště pak na dědičně podmíněné choroby, majitel přejde 

pod jinou méně přísnou organizaci nebo začne chovat psy bez průkazu původu. 

 Příspěvek ČMKU se setkal s kladným ohlasem. Hodně se diskutovalo nejen v rámci přednášky, 

ale i následně v kuloárech a zdá se, že účastníci naše názory velmi sdílí. Vzhledem k tomu, že velkou 

část posluchačů tvořili zástupci Státní veterinární správy, zájmových organizací zabývajících se 

ochranou zvířat i Ministerstva zemědělství, tedy lidé, kteří mohou případná legislativní opatření 

ovlivňovat byla účast ČMKU na konferenci užitečná.  

                                                         Vladimíra Tichá 

  

  


